
Protokół z IV Zgromadzenia Związku „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego” w dniu 18 czerwca 2013 roku.

Zgromadzenie Związku otworzył Pan Tadeusz Pawłowski Przewodniczący
Zgromadzenia Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, Burmistrz Miasta
i Gminy Rawicz.

Tadeusz Pawłowski: Witam serdecznie i otwieram czwarte Zgromadzenie Komunalnego
Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. Serdecznie witam: Panów Kolegów, Pana Prezesa
Związku, Panią Skarbnik Związku, Panie ze Związku. Jest nas na sali bez 3 Reprezentantów
Gmin, więc Zgromadzenie jest władne obradować i podejmować decyzje. Przedstawię
porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Informacja Przewodniczącego Zarządu Związku.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) Uchwalenia Regulaminu Zgromadzenia Związku Międzygminnego
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”;

2) Uchwalenia Regulaminu Zarządu Związku Międzygminnego
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”;

3) Uchwalenia Regulaminu Komisji Rewizyjnej Związku
Międzygminnego „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego”;

4) Zmiany uchwały Nr II/3/2013 Zgromadzenia Związku Komunalnego
Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego z dnia 30 stycznia 2013 r.
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi;

5) Zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu Związku Międzygminnego „Komunalny
Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” za 2012 r.

6) Udzielenia absolutorium Zarządowi Związku Międzygminnego
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” z wykonania
budżetu Związku za 2012 r.

7) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Związku Międzygminnego
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” na lata 2013-2016;

8) Zmiany uchwały budżetowej Związku Międzygminnego
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” na 2013 rok.

6. Interpelacje i zapytania.
7. Wolne głosy i wnioski.
8. Zakończenie posiedzenia.

Czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie widzę. W takim
razie, kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się
wstrzymał?

Za – 16 gmin



Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Przechodzimy do punktu trzeciego: przyjęcie protokołu obrad z poprzedniego Zgromadzenia.
Przyznaję się bez bicia, że przeczytałem. Lektura wątpliwa, bo długa, ale wyrazy uznania dla
Pani rejestrującej wszystkie wypowiedzi, nawet da się przeczytać, gdzie kto robił oddech w
trakcie swojego wystąpienia. Precyzyjnie. Do swoich wystąpień, bo do tych tylko mogę nie
wnoszę zastrzeżeń. Do innych nie wiem. Czy ktoś ma jakieś uwagi do protokołu z III
Zgromadzenia Związku? Rozumiem, że nikt. W związku z tym, kto z obecnych jest za
przyjęciem protokołu z III Zgromadzenia Związku? Proszę o podniesienie ręki. Czy ktoś się
wstrzymał?

Za – 16 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego protokół III Zgromadzenia Związku z dnia 26 marca 2013 r. został przyjęty
jednogłośnie.

Przechodzimy do punktu czwartego. Informacja przewodniczącego Zarządu Związku. Proszę
Pana Przewodniczącego o zabranie głosu.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu Związku: Ostatnie nasze spotkanie odbyło się
26 marca br. Od tego czasu sporo się u nas zmieniło. Ci z Państwa, którzy mieli okazję być w
siedzibie Związku, na ulicy 17 Stycznia 90, przed końcem kwietnia widzieli w jakich
warunkach pracowaliśmy, w takich bardziej „poligonowych”. W tej chwili już te sprawy
organizacyjne są zakończone. Jesteśmy już w docelowym miejscu, w docelowych
pomieszczeniach, mamy już wyposażenie: umeblowanie, sprzęt, mamy podstawowe
oprogramowanie, mamy zatrudnionych pracowników. Wszystkie nabory już się na dzień
dzisiejszy zakończyły. Tak jak już Państwu mówiłem szacujemy, że w Związku będzie
pracować „plus-minus” 20 osób

Tadeusz Pawłowski, Przewodniczący Zgromadzenia Związku: Ja rozumiem, że teraz wszyscy
Państwo chcielibyście zabrać głos, ale może byśmy te dyskusje przenieśli to punktu 7 a teraz
nie odnośmy się do wystąpienia Pana Przewodniczącego Zarządu Związku, tylko przejdźmy
to kolejnego punktu obrad. Proszę o sprawozdanie z wykonania budżetu Związku za 2012 rok.

Lidia Krzyżoszczak, Główna Księgowa Związku: Sprawozdanie z wykonania budżetu za
2012 rok dotyczy tylko i wyłącznie dochodu, w związku z tym, że władze Związku zostały
wybrane 18 grudnia 2012 roku, budżet na ten rok nie został ustalony, ze względu na
ograniczenie czasowe. W związku z tym, mieliśmy tylko dochody, otrzymane w 2012 roku, w
wysokości 326 939,57 zł. Wydatki nie były planowane i wykonane również na poziomie zero.
Dochody zostały otrzymane od uczestników Związku Międzygminnego, zarówno jako
udziały gmin w kwocie 75 000 zł oraz jako dopłaty z gmin w kwocie 251 931 zł. Jeśli chodzi
o nadwyżkę budżetową to zostanie ona w całości rozdysponowana na wydatki budżetowe w
2013 roku. To z mojej strony wszystko.



Tadeusz Pawłowski: Czy wszystkie gminy wpłaciły te kwoty, które były przewidziane?

Lidia Krzyżoszczak: powstały należności w kwocie 24 765 zł na koniec grudnia 2012 roku i
wszystkie te wpłaty zostały w styczniu dokonane.

Tadeusz Pawłowski: Rozumiem, że do sprawozdania nie ma uwag, przechodzimy do
kolejnego punktu dzisiejszego Zgromadzenia, czyli uchwał.

Uchwała nr 1 - w sprawie: zmian w Statucie Komunalnego Związku Gmin Regionu
Leszczyńskiego. Otrzymaliśmy drugą wersję uchwały, w związku z czym proszę
Przewodniczącego Zarządu Związku o wyjaśnienie na czym polega zmiana.

Eugeniusz Karpiński: Te zmiany uwzględniają uwagi Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji,
staraliśmy się wyeliminować uchybienia wskazane przez Ministerstwo. Jak już mówiłem na
początku Zgromadzenia projekt konsultowaliśmy z Nadzorem Wojewody, nie było żadnych
uwag, ale na wszelki wypadek przesłaliśmy ten projekt Panu Ministrowi, który jeszcze jakieś
uwagi zgłosił, stąd wersja druga projektu uchwały. Kazał wykreślić ustęp z paragrafu 6,
mówiący o wynagradzaniu członków Zarządu będących jednocześnie członkami
Zgromadzenia. Nie mogą oni z budżetu związku otrzymać żadnego wynagrodzenia. Do tej
pory był taki zwyczaj, aktualnie Ministerstwo zmieniło zdanie, zatem jaką motywację mają
mieć takie osoby, aby być członkiem Zarządu, skoro ponoszą koszt czasu, pieniędzy a przede
wszystkim odpowiedzialności.

Tadeusz Pawłowski, Przewodniczący Zgromadzenia czyta treść uchwały nr III/1/2013 z dnia
26 marca 2013.

Eugeniusz Karpiński: Ja tylko zaznaczam, że jest to uchwała inicjująca, właściwe uchwały
zmieniające statut muszą podjąć gminy i to takie same w treści.

Stefan Kuśnierek, Zastępca Burmistrza, Gmina Osieczna: Mam wniosek, proszę w imieniu
Gminy Osieczna o wszczęcie postępowania w celu zmiany statutu w zakresie par. 6 ust 1, pkt.
2. „Zadania Związku: zapewniają budowę, utrzymanie i eksploatację własnych lub
wspólnych z innymi gminami, regionalnych instalacji do przetwarzania odpadów
komunalnych”.
Uznaliśmy wraz z naszym Radcą prawnym, że ten zapis jest bezprzedmiotowy. Instalacja jest
już zbudowana, wspólnie z innymi gminami. Prosimy o wykreślenie.

Eugeniusz Karpiński: Oczywiście ma Pan rację. Ten zapis od początku był bezprzedmiotowy.
To jest taka furtka na przyszłość, ten zapis w niczym teraz nie przeszkadza. Ja tego projektu
nie konsultowałem z naszym radcą prawnym i nie jesteśmy przygotowani na taką zmianę
dzisiaj. Ale jeśli szanowne grono ma takie życzenie, to oczywiście można takiej zmiany
dokonać, ale nie dziś.

Tadeusz Pawłowski: Jeżeli ten zapis w niczym nie przeszkadza, to niech zostanie.

Jan Wojciechowski, I zastępca Prezydenta Miasta Leszna: Skupmy się na tych zapisach
statutu, które są teraz ważne, na zmianach których oczekuje od nas Ministerstwo



Administracji i Cyfryzacji. I te konieczne zmiany musimy teraz poczynić. Pozostałe możemy
w każdej innej chwili przedyskutować.

Stefan Kuśnierek, Gmina Osieczna: Ja proszę o formalne przegłosowanie mojego wniosku.

Karol Skrzypczak, Burmistrz Miejskiej Górki: W takim wypadku będzie potrzebne powołanie
Komisji Statutowej, bo takich różnych uwag będzie więcej. W przyszłości. Bo teraz skupmy
się na rzeczach istotnych. Komisja Do końca roku pozbierałaby wszystkie uwagi i potem
jedna łączna zmiana statutu.

Tadeusz Pawłowski: Jeśli można, ja bym wolał tej Komisji nie powoływać, przecież..

Karol Skrzypczak: Ja nie powiedziałem, że dzisiaj.

Tadeusz Pawłowski: .. przecież my i tak za chwilę będziemy do Zarządu kierować swoje
uwagi. Pewne rzeczy trzeba będzie wyczyścić. Uważam, że lepiej żeby się tym zajęli
prawnicy Związku i Zarząd Związku. Czy przyjmuje Pan takie rozwiązanie?

Stefan Kuśnierek, Gmina Osieczna: Tak

Tadeusz Pawłowski: Zatem kierujemy sprawę do rozpatrzenia Zarządu. Czy do projektu
statutu są jeszcze jakieś uwagi?

Barbara Konopka, Sekretarz Gminy Pakosław: Chodzi o wykreślenie zapisu o wynagradzaniu
członków Zarządu. Dokładnie co pod tym będzie się kryło?

Eugeniusz Karpiński: Czy mogę zabrać głos?

Tadeusz Pawłowski: Tak, proszę.

Eugeniusz Karpiński: Do tej pory był zapis, że to Zgromadzenie Związku uchwala
wynagrodzenie, tak jak Rada Miasta Burmistrzowi. Tutaj nam to wytknął Minister, że to
Przewodniczący jest jedyną osobą władną do wykonywania wszystkich czynności, w tym
także określenia wynagradzania Członkom Zarządu. A Zgromadzenie, jeżeli chce może
dawać jedynie wytyczne.

Tadeusz Pawłowski: Np. określenie „widełek” płacowych.

Eugeniusz Karpiński: Dokładnie.

Tadeusz Pawłowski: Rozumiem, że więcej uwag nie ma. Kto z zebranych jest za przyjęciem
uchwały nr III/1/2013, kto przeciw, kto się wstrzymał?

Za – 19 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego uchwała została przyjęta jednogłośnie. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego
punktu dzisiejszych obrad, tj. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Proszę Główną
Księgową Związku.



Lidia Krzyżoszczak, Główna Księgowa Związku: Zmiany w WPF dotyczą min.
wprowadzenia przedsięwzięcia na odbiór odpadów komunalnych. W związku z tym, że
będzie przeprowadzone postępowanie przetargowe, na okres 1,5 roku, ustalono limit
przedsięwzięcia w 2013 i 2014 w kwocie szacunkowej w wysokości ogólnej 14 250 000 zł. W
momencie otrzymania informacji z przetargu, będzie możliwe określenie dokładnej kwoty
i zmiana limitu przedsięwzięcia. Kolejną zmianą jest wprowadzenie w dochodach bieżących
kwot odsetek od nieterminowych wpłat, odsetek bankowych oraz wprowadzenie kosztu
różnego rodzaju upomnień w roku 2013, 2014 oraz 2015. Trzecią zmianą dotyczyła
Rozporządzenia Ministra Finansów z 10 stycznia 2013 roku, w którym określono wzór
Wieloletniej Prognozy Finansowej, a zmiana służy dostosowaniu do tego wzoru.

Tadeusz Pawłowski: Czy są jakieś pytania do Pani Głównej Księgowej? Jeśli nie ma,
przejdźmy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały nr III/2/2013? Kto się wstrzymał,
kto jest przeciw?

Za – 19 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego uchwała przechodzi jednogłośnie. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu
dzisiejszych obrad, tj. określenia wysokości i terminu dopłat gmin - uczestników Związku
Międzygminnego „Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”.
Rozumiem, że nie muszę czytać uchwały nr III/3/2013. Czy ktoś ma pytania?

Piotr Curyk, Burmistrz Pogorzeli: Ja mam pytanie. Czy te kwoty dopłat, których mówiła Pani
Księgowa, dotyczyły 2012 roku?

Lidia Krzyżoszczak: Dokładnie.

Eugeniusz Karpiński: Państwo zobowiązaliście się do utrzymania funkcjonowania Związku
do momentu jego samofinansowania się, czyli do końca czerwca 2013 roku. Na rok 2013 była
przewidziana na każdy miesiąc kwota 1 zł od mieszkańca gminy, przez okres 6 miesięcy. Do
końca lutego pobraliśmy po 2 zł od mieszkańca z każdej gminy, a teraz wystąpiliśmy o resztę
tej kwoty, czyli po 4 zł z tych 6 zł.

Tadeusz Pawłowski: Czy są jeszcze jakieś pytania, odnośnie tej uchwały?
Jeśli nie ma, przejdźmy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały nr III/2/2013? Kto się
wstrzymał, kto jest przeciw?

Za – 19 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała przechodzi jednogłośnie.

Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszym obrad, tj. wolne głosy i wnioski. O głos
poprosił Pan Jerzy Kulak, Burmistrz Gostynia. Proszę bardzo.



Jerzy Kulak, Burmistrz Gostynia: Na pewno już Państwo wiecie, że u mnie w Gminie Radni
nie uchwalili regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. Jest szereg zastrzeżeń
zarówno mieszkańców, radnych, właścicieli firm. My oczywiście przekazywaliśmy wszystkie
otrzymane od Państwa informacje, one trafiały do ludzi z mniejszym lub większym skutkiem,
ludzie zgłaszali wnioski i uwagi i stąd moja propozycja, abyśmy się nie zastanowili, czy nie
zmienić częstotliwości odbierania odpadów komunalnych od nieruchomości
niezamieszkałych. Stawki nie ruszymy, pojemników nie ruszymy, ale częstotliwość możemy
zmienić. To taka wytyczna, propozycja, aby zmienić z 4 razy w miesiącu na raz w miesiącu.
Chciałbym poprosić Pana Przewodniczącego o udzielenie odpowiedzi na pytanie, jakie to
będzie mieć skutki.
Eugeniusz Karpiński: Nie wiem sam, co mam zrobić. Być może zasadne byłoby zmienienie
częstotliwości. Ja nie odpowiem, czy te wielkości były przesadzone. Ja tylko przypomnę, że
wspólnie w grudniu ustalaliśmy te części wspólne regulaminu, omawialiśmy je w gronie
zarówno Państwa, jak i pracowników merytorycznych i nie było wtedy żadnych uwag. Te
regulaminy zostały również opublikowane w Dziennikach Wojewódzkich, Nadzór również
nie miał żadnych uwag. Gdybyśmy teraz chcieli zmienić częstotliwość, musielibyśmy to
znów zrobić w regulaminach wszystkich gmin, potem Nadzór, publikacja i mamy co najmniej
2 miesiące zanim taka zmiana wejdzie w życie. A przecież ludzi cały czas składają deklarację
opierając się na aktualnej częstotliwości 4 razy w miesiącu. I jeśli teraz tę częstotliwość
zmienimy mamy totalny chaos. Deklaracje do zmiany. Ponadto ja naprawdę nie jestem
przekonany, czy ta częstotliwość jest zawyżona. Dajmy sobie szansę, pofunkcjonujmy rok,
poobserwujmy i zobaczmy co będzie.

Zbigniew Koszarek, Burmistrz Jutrosina: To się tak mówi. Ale pamiętajmy o szkołach, te
opłaty wzrosły czterokrotnie, a przecież my z budżetów gmin to zapłacimy. To są ogromne
pieniądze. Te szkoły nie wytworzą takiej ilości deklaracji.

Karol Skrzypczak, Burmistrz Miejskiej Górki: Jeśli przeżyjemy pół roku do już dalej też
damy radę. Ja byłem po deklarację u Przewodniczącego i byłem przerażony tym, co się tam
dzieje. Serdecznie współczuję. Proszę Państwa włożyliśmy straszny obowiązek, niesamowite
zadanie na barki Przewodniczącego Zarządu. I pomyślmy, że ma to wszystko funkcjonować
od 1 lipca. To jest niewykonalne, Pan nie da rady Panie Prezesie. Niemożliwe jest do tego
czasu przygotowanie i rozstrzygnięcie przetargów. A te wszystkie odwołania, które są pewne.
Panie Prezesie, niech pan lepiej poszuka wariantu B, co zrobić w sytuacji, kiedy Pan nie
zdąży z przetargiem. Może trzeba pomyśleć nad zamówieniem z wolnej ręki.
Zbyt dużo rzeczy nam umknęło. Zbyt dużą wiarę położyliśmy w firmie konsultingowej. I zbyt
mało się sami zaangażowaliśmy. I biję się w piersi i przyznaję, że sam zbytnio się tym nie
przejmowałem. Dlatego uważam, że musimy teraz się zaangażować i dokonać zmian, właśnie
teraz a nie za pół roku, bo jeżeli pół roku przetrwamy, przeżyjemy, to już potem będzie to
wszystko jakoś funkcjonować. A co możemy poprawić to powinniśmy zrobić teraz.

Eugeniusz Karpiński: My nie możemy na dzień dzisiejszy założyć, że się nie uda. Bo jeżeli
tak zrobimy, to zgodnie z prawem Murphiego, tak będzie. Oczywiście trzeba przygotować
wariant B, ale miejmy tą świadomość, że łamiemy prawo, że wszelkie instytucje, nadzory
będą nas kontrolować i nakładać wszystkie możliwe kary. Zróbmy wszystko, co się da. Jeśli
nawet nie zdążymy z tym przetargiem, niech przynajmniej będzie widać, że zrobiliśmy
wszystko, co w naszej mocy, aby się wywiązać ze swoich obowiązków. Jeśli zrobimy
wszystko co można, rozpiszemy przetargi, a po prostu nie zdążymy ich rozstrzygnąć, to myślę
że wyjdziemy z tego obronną ręką.


